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   PROTOKÓŁ NR LVI/18 

Z  SESJI RADY GMINY MARCISZÓW   

odbytej w dniu 27 września 2018 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Marciszowie   

 

Początek obrad godz. 11.00 zakończenie godz.13:45   

Obecnych na sali obrad 15 radnych, co stanowiło quorum do podejmowania uchwał – lista 

obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

W obradach sesji uczestniczyli:  

Stefan Zawierucha – Wójt Gminy Marciszów,  

Marta Jędrzejowska - Sekretarz Gminy, 

Edyta Bania – Skarbnik Gminy  

Wiesław Cepielik –Dyrektor ZGK ,,Wodociągi Marciszowskie”,  

Robert Greb – Radca Prawny,   

Radna Powiatu Maria Bych,  

Radny Powiatu Ryszard Zawierucha,   

Sołtysi, kierownicy poszczególnych referatów, przedstawiciele lokalnych mediów. 

Obrady były nagrywane na dyktafon. 

 

Ad. 1 i 2. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów dokonała otwarcia obrad 

sesji  i przywitała uczestników.   

 

Ad.3. 

Stwierdzenie quorum.  

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum,  

listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

Ad.4. 

Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad, który został dostarczony radnym  

w ustawowym terminie wraz z materiałami.  

 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Analiza realizacji budżetu za I półrocze 2018 r.  

9/ Realizacja wniosków składanych przez komisje za II kwartał.  

10/ informacja w sprawie odzyskania przez Gminę podatku VAT w 2018 r.   

11/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

 

a/ określenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych i domów jednorodzinnych stanowiących 

własność Gminy Marciszów,  
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b/ określenia szczegółowych wymogów raportu o stanie gminy,  

 

c/ określenia szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, zasad tworzenia 

komitetów inicjatyw uchwałodawczych, zasad promocji obywatelskich inicjatyw 

uchwałodawczych i formalnych wymogów, jakim muszą odpowiadać składane projekty,   

 

d/ zmiany Statutu Gminy Marciszów,   

 

12/ Interpelacje i zapytania radnych.  

13/ Sprawy różne.  

14/ Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad.5.  

Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  

 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

- odczytała wniosek Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki o zdjęcie z porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie określenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych i domów 

jednorodzinnych stanowiących własność Gminy Marciszów i podjęcie decyzji przez przyszłą 

Radę /wniosek komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu/.  

Radna Marta Suhak – Ogłaza Przewodnicząca Komisji Budżetu  

Uzupełniła, że projekt uchwały został sporządzony na wniosek Komisji Budżetowej, jednak 

po uzyskaniu informacji od pozostałych radnych, że podwyższenie bonifikaty do 99% może 

być odebrane jako kampania wyborcza obecnych radnych Komisja pozostawia podjęcie 

decyzji przyszłej radzie.  

Wniosek Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki przyjęto:  

14 głosami „za” /radna J. Adamczyk, radny M. Dzik, radna C. Olejniczak, radny P. Gwóźdź, 

radny M. Frasunek, radna M. Suhak – Ogłaza, radny E. Orzechowski, radny D. Chęciński 

radny M. Wolak, radny W. Wróblewski, radny A. Ryżowski, radny K. Nowakowski, radna  

D. Wojtas, radny A. Mitczak/, 

„przeciw”– 1 głos, /radny J. Polański/ 

„wstrzymuje się” – 0 głosów.  

  

Następnie Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów złożyła wniosek 

o zdjęcie z porządku obrad punktu 10 - Informacja w sprawie odzyskania przez Gminę 

podatku VAT w 2018 r. i zrealizowanie go w punkcie Informacja Wójta Gminy z prac między 

sesjami. Tego punktu nie było w planie pracy i nie było wniosku o zmianę w porządku tej 

sesji.  

Wniosek Przewodniczącej Rady przyjęto:  

11 głosami „za” /radna J. Adamczyk, radny M. Frasunek, radny E. Orzechowski, radny         

D. Chęciński radny M. Wolak, radny W. Wróblewski, radny A. Ryżowski, radny                   

K. Nowakowski, radna  D. Wojtas, radny A. Mitczak, radny J. Polański /, 

„przeciw”– 0 głos,  

„wstrzymuje się” – 4  głosy /radny M. Dzik, radna C. Olejniczak, radna M. Suhak – Ogłaza, 

radny P. Gwóźdź/.  

 

Porządek obrad po zamianach: 

 

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 
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3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Analiza realizacji budżetu za I półrocze 2018 r.  

9/ Realizacja wniosków składanych przez komisje za II kwartał.  

10/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

 

a/ określenia szczegółowych wymogów raportu o stanie gminy,  

 

b/ określenia szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, zasad tworzenia 

komitetów inicjatyw uchwałodawczych, zasad promocji obywatelskich inicjatyw 

uchwałodawczych i formalnych wymogów, jakim muszą odpowiadać składane projekty,   

 

c/ zmiany Statutu Gminy Marciszów,   

 

11/ Interpelacje i zapytania radnych.  

12/ Sprawy różne.  

13/ Zamknięcie obrad sesji. 

 

Porządek obrad po zmianach przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.6. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego  posiedzenia.  

Do protokołu z poprzedniego posiedzenia uwag nie zgłoszono.  

Protokoły przyjęto przez aklamację. 

 

Ad.7.   

Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha poinformował, że w miesiącu wrześniu odbył się 

szereg imprez kulturalnych:  

- 1 września – dożynki gminne, połączone  z odsłonięciem tablicy z okazji 100 - lecia 

odzyskania niepodległości przez Polskę,  

- bieg Pustelnika,  

-Rozbiegana Gmina na Kolorowych Jeziorkach w Wieściszowicach,  

- I zawody rowerowe na Pumptracku Marciszowie,  

Najważniejszą kwestią jest to, że 21 września odbyła się rozprawa w Sądzie Najwyższym. 

Przed rozprawą odbyło się spotkanie z przedstawicielami Wałbrzycha, ale nim do tego doszło 

od lipca odbyło się szereg spotkań na temat możliwości współpracy. Następnie Wójt 

przedstawił szczegóły tych spotkań, rozmów a także przebieg rozprawy sądowej.   

Wójt poinformował również, że kolejną istotną kwestią była walka o Vat, która zostanie 

omówiona w dalszej części posiedzenia. 

Następnie Robert Greb – Radca Prawny uzupełnił wypowiedź Wójta oraz wyraził swoje 

zadowolenie, że po 11 latach pracy oraz upokorzeń doszło do wydania korzystnego wyroku i 

przyjemnością było słuchanie argumentów składu sędziowskiego.    

 

W dalszej części posiedzenia doradca podatkowy Krzysztof Wiśniewski omówił kwestię 

odzyskania przez  Gminę podatku vat.  
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Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Poprosił o potwierdzenie, że za czerwiec będzie zwrot podatku natomiast za luty decyzja 

będzie w grudniu.  

Doradca podatkowy Krzysztof Wiśniewski 

Wyjaśnił, że za czerwiec jest podpisany protokół z organem podatkowym, gdzie przyznano 

rację gminie co do stosowanej metody odliczenia vatu, w związku z czym organ podatkowy 

nie będzie miał innej możliwości niż zwrócić, natomiast za luty procedura jeszcze trwa            

z uwagi na to, że wcześniej było wydane postanowienie, które określało termin zakończenia 

postępowania na grudzień. 

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Podsumował, że gdyby Urząd wystąpił o zwrot vatu nie od stycznia tylko od marca, po 

powołaniu jednostki i zastosował omawiany wskaźnik nie byłoby problemu, ewentualnie 

wystąpił o zwrot vatu w lutym, ale zastosował inny wskaźnik. Wtedy nie skutkowałoby to 

wstrzymaniem vatu.  

Doradca podatkowy Krzysztof Wiśniewski 

Wyjaśnił, że podstawowy wskaźnik dla gminy wynosi 9% a odliczenie od inwestycji niemal 

100%, więc mówimy tutaj o różnicy prawie nic do prawie wszystko. W tym zakresie 

inwestycji, która jest wykonywana, to są kwoty kilkusettysięczne, w związku z czym gmina 

mając na uwadze swoje uprawnienia, w ocenie doradcy postąpiła prawidłowo, aczkolwiek 

proceduralnie pewnie można byłoby rozważyć wystosowanie wniosku o ten zwrot w innym 

okresie co nie oznacza, że jakby wystąpiono o zwrot w późniejszym okresie nie odbyłoby się 

to be żadnych kontroli, bo każdy zwrot jest sprawdzany.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

 Przypomniał, że w czasie kontroli proponowano mu wprowadzenie korekty, o czym mówił 

pan Wiśniewski - z nic do prawie wszystkiego – czyli żeby zgodził na 9% zwrot vatu. 

Mówiąc ogólnie zamiast dwóch milionów dostalibyśmy dwieście tysięcy zwrotu. Byłaby to 

katastrofa, ponieważ te pieniądze przy uchwalaniu budżetu zostały przypisane zarówno po 

stronie dochodów jak     i wydatków. Protokół podpisany jest na 99% zwrotu vatu, 

wystąpiliśmy o 100% a tracimy tylko 1%. Wójt wiele razy był na rozmowach z poprzednią 

panią naczelnik, ale dopiero argumenty specjalistów zaczęły odwracać sprawę i efekt tego 

będzie na tyle dobry, że zostaną zrealizowane sprawy, które zostały wstrzymane z tytułu 

zapewnienia płynności finansowych.  

 

Ad.8.  

Analiza realizacji budżetu za I półrocze 2018 r.  

Realizację budżetu za I półrocze 2018 r. przedstawił Wójt Gminy Marciszów Stefan 

Zawierucha.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Powrócił do tematu funduszu sołeckiego i poprosił Wójta o potwierdzenie stanowiska             

o wykorzystaniu tego funduszu. Zgodnie z otrzymaną od Wójta informacją pisemną fundusz 

sołecki został wykorzystany na oświetlenie w kwocie 21 000,00 zł w Ciechanowicach ale 

niezgodnie  z wnioskiem zebrania wiejskiego wsi Ciechanowice oraz uchwałą budżetową. 

Przeznaczenie pieniędzy niezgodnie z wolą mieszkańców jest przekroczeniem kompetencji. 

Prosi potwierdzić, że pieniądze, które zaistnieją do końca roku zostaną przeznaczone na 

zadanie, o którym mówili mieszkańcy, uchwalając fundusz sołecki.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

Wyjaśnił, że zostały zabezpieczone wolne środki na poczet ewentualnych problemów. 

Dylemat polegał na tym, że albo nie robilibyśmy w ogóle, bo trwałaby faza projektowa            

i udało się oświetlić tą niezwykle ważną część Ciechanowic - centrum, skrzyżowanie czterech 
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dróg. Podtrzymuje, że jest duża szansa na zlecenie projektu. To potrwa minimum pół roku 

zanim uzyska się pozwolenie na budowę.   

Radny Andrzej Mitczak  

Uważa, że dobrze że zostało tam coś zrobione. Jako radni mieliśmy informację, że miało to 

być zrobione z innych środków niż z funduszu sołeckiego. Jest to niezgodne z zapisami 

zebrania wiejskiego i radny obawia się jak radni Ciechanowic będą wyglądać przed 

mieszkańcami, bo przy funduszu sołeckim jeżeli są zmiany zwołuje się zebranie wiejskie, 

które decyduje czy te środki przekładamy czy nie. Radni zostali postawieni w trudnej sytuacji.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

Podsumował, że odpowiada za Urząd i urzędników. Urzędnik popełnił błąd i bierze to na 

siebie.  

 

Ad.9. 

Realizacja wniosków składanych przez komisje za II kwartał.  

Przewodniczący poszczególnych Komisji przedstawili wnioski,  jakie zostały złożone na 

komisjach w II kwartale oraz omówili ich realizację.  

 

Po przedstawieniu realizacji wniosków z Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów wyraziła swoje niezadowolenie, gdyż ten temat był 

ujęty w planie pracy i każdy przewodniczący mógł przygotować się, aby dzisiaj 

zrelacjonować co zostało wykonane a co nie lub ewentualnie co będzie zrealizowane.  

Po zrelacjonowaniu wniosków z Komisji Rewizyjnej Radny Mirosław Wolak 

Wiceprzewodniczący Rady sprostował wypowiedź Przewodniczącej Komisji, że z tego co 

pamięta Wójt nie uzyskał absolutorium.  

Radny Adam Ryżowski 

Powrócił do tematu wniosków z Komisji Rewizyjnej i prosi o szanowanie pozostałych 

radnych, gdyż nie dotarł do żadnych materiałów, które wskazywałyby, że został 

wypracowany wniosek odnośnie wynagrodzenia Wójta. Rzecz polega na tym, że radna miała 

prawo taki wniosek złożyć, ale jeżeli się podpiera komisją, to trzeba mieć dokumenty 

mówiące co było faktycznie a nie było. Wiarygodność osoby polega na tym, żeby to, co się 

przedstawia polegało na prawdzie.  

Radna Czesława Olejniczak Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  

Poprosiła, aby również innych szanować, ponieważ ta sprawa była na sesji omawiana, było 

wyjaśnienie ze strony przewodniczącej i nigdzie nie jest napisane, że komisja może się 

spotkać poza posiedzeniem, więc proponuje dać spokój temu tematowi.  

 

Podczas realizacji wniosków z Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Zdrowa 

Przewodniczący Komisji poinformował, że przy analizie wniosku, dotyczącego wycofania       

z dzierżawy działki 276/1 obręb Domanów Komisja chciała uzyskać informacje czy to 

zostanie wydzierżawione czy nie. Radni otrzymali informację, że urzędnik nie zejdzie, 

ponieważ ma zakaz udzielania informacji radnym. To nie była żadna tajemnica, radni chcieli 

tylko wiedzieć czy to zostało wydzierżawione czy nie. Po telefonie do Wójta pracownik 

zszedł i udzielił informacji.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

Wyjaśnił, że nie odpowiada za komentarze pracowników, ale jest w stanie przywołać ich do 

porządku. Pewne decyzje są takie, bo należy rozdzielić dostęp do dokumentów i żeby uniknąć 

takich sytuacji Wójt wydał polecenie żeby pracownik zszedł na posiedzenie komisji i udzielił 

informacji. Wójt nigdy nie zabronił dostępu do dokumentów i  nikt nikomu tego prawa nie 

zabrał.  
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Ad.10. 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ określenia szczegółowych wymogów raportu o stanie gminy,  

 

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Zapytał czym zasadniczo różni się ten  raport od sprawozdań, które dostawali radni. Uważa, 

że w przyszłości przy tym raporcie dobrze byłoby podawać bazę porównawczą, jeżeli jest to 

możliwe.  

Sekretarz Gminy Marta Jędrzejowska  

Wyjaśnił, że wymóg raportu wynika ze zmiany w ustawie o samorządzie gminnym i projekt 

uchwały określa co w tym raporcie powinno być ujęte.   

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść 

projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 4 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LVI/272/18. 

 

b/ określenia szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, zasad tworzenia 

komitetów inicjatyw uchwałodawczych, zasad promocji obywatelskich inicjatyw 

uchwałodawczych i formalnych wymogów, jakim muszą odpowiadać składane projekty,   

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

 

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Zwrócił uwagę na brak w projekcie uchwały opinii wójta – organu wykonawczego w zakresie 

finansów. Zawsze radnym tłumaczono, że jeżeli składają projekt to jest akceptacja przez 

wójta a w tej uchwale nie ma akceptacji organu wykonawczego.  

Sekretarz Gminy Marta Jędrzejowska  

Odczytała zapis par. 12 projektu uchwały, zawierający zapis – „i ich ewentualne źródła 

finansowania”.    

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Zwrócił uwagę,  że na postawie tej uchwały przeprowadza się całą procedurę bez udziału 

wójta.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

Rozważył możliwość podjęcia przedmiotowej uchwały na kolejnej sesji.  

Sekretarz Gminy Marta Jędrzejowska  

Dodała, że to są uchwały wynikające z odpowiednich przepisów i powinny zostać przyjęte 

przez obecną radę.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Zaproponowała dopracowanie tego projektu uchwały i przełożenie go na następną sesję.  

Mecenas Robert Greb  

Dodał,  że w innych gminach uchwały w tej formie były podejmowane a projekt uchwały był 

konsultowany z pracownikiem Urzędu Wojewódzkiego.  

Radny Julian Polański  

Stwierdził, że pani Sekretarz była na szkoleniu, dostała takie wytyczne. Jest to na  pewno 

zgodne z nową ustawą i musimy to wprowadzić obligatoryjnie i nie rozumie tematu.   
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Sekretarz Gminy Marta Jędrzejowska  

Powiedział, że ustawa nakazuje wprowadzić te uchwały i powinny być one wprowadzone 

wcześniej. Uchwała była konsultowana w nadzorze prawnym Wojewody i nie wskazano 

żadnych uwag. Takie uchwały są umieszczone  w Dziennikach Urzędowych.  

 

W dalszej części dyskusji  Sekretarz Gminy Marta Jędrzejowska zwróciła uwagę, że jest to 

inicjatywa - propozycja, która jest przedstawiana do rady i rada później analizuje. Procedura, 

jeżeli chodzi o podjęcie pozostaje.  Jeżeli taka inicjatywa przechodzi na radę to radni wiedzą 

czy są środki i czy wójt jest w stanie to wykonać czy nie.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk przystąpiła do 

głosowania projektu uchwały.  

 

Rada Gminy w głosowaniu: 

14 głosami „za” /radna J. Adamczyk, radny M. Frasunek, radny E. Orzechowski, radny         

D. Chęciński radny W. Wróblewski, radny A. Ryżowski, radny  K. Nowakowski, radna          

D. Wojtas, radny A. Mitczak, radny J. Polański, radny M. Dzik, radna C. Olejniczak, radna 

M. Suhak – Ogłaza, radny P. Gwóźdź/.  

„przeciw”– 1 głos, /radny M. Wolak/, 

„wstrzymuje się” – 0  głosów   

 przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 5 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LVI/273/18. 

 

c/ zmiany Statutu Gminy Marciszów,   

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 5 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LVI/274/18 

 

Ad. 11.   

Interpelacje i zapytania radnych.   

Nie wystąpiły.  

 

Ad.12.  

Sprawy różne.  

 

Radny Władysław Wróblewski  

Zapytał Wójta czy nowy dzierżawca, który wygrał przetarg na obsługę cmentarza ma 

obowiązek wykoszenia i wycinania odrostów.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

Odpowiedział, że wykonawca ma obowiązek koszenia, wycinanie jest w naszym zakresie.   

Radny Władysław Wróblewski  

Poprosił o uporządkowanie cmentarza w Domanowie do Wszystkich Świętych włącznie          

z wycięciem odrostów oraz o uruchomienie starych toalet przy świetlicy dla gości, w związku     

z tym, że nie doszło do zakupienia toi-toi. . 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

Odpowiedział, że możemy kupić wszędzie toi – toi tylko kwestia pieniędzy. Można 

wprowadzić do budżetu, a za tym idzie kwestia utrzymania. Co do ścięcia odrostów zostały 

już wydane odpowiednie dyspozycje pracownikom.   
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Radny Adam Ryżowski 

- poprosił radnych powiatowych o interwencję w sprawie przyspieszenia odkrycia 

zaasfaltowanej studzienki  w drodze powiatowej w Wieściszowicach.   

– poprosił Wójta, aby przy odbiorze odcinków górnych jakiś pracownik sprawdził te 

studzienki, bo spadnie na nas koszt czyszczenia tych studzienek. Jest tam pełno kamienia         

i piachu, a wiosną będą zalewane podwórka.    

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

Przyjął do wiadomości zgłaszane uwagi.  

Radna Powiatu Maria Bych,  

Zapytała Wójta kiedy zostanie naprawiona droga powiatowa w Wieściszowicach, która 

została zniszczona przez budowę kanalizacji. W tej chwili te miejsca są przykryte kamieniami 

ale nie zaasfaltowane. Jest to droga powiatowa ale jej naprawa na pewno ciąży na wykonawcy 

kanalizacji.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

Odpowiedział, że wykonawca na pewni to zrobi, jednak nie chciałby układać harmonogramu, 

bo trzeba będzie wyasfaltować nie jedną a więcej dróg, ponieważ jest to kwestia dowiezienia 

asfaltu, organizowania wału do ubijania. 

Radny Adam Ryżowski 

Nawiązał do dyskusji na Komisji Oświaty, dotyczącej, zaoranych dróg przez mieszkańca 

gminy Marciszów. Uważa, że powinno tu być zdecydowane stanowisko Gminy wobec osób, 

które orają.  To stanowisko powinno być bardziej zdecydowane i powinno być wykazane tego 

wszystkiego, co zostało zniszczone, również ze studzienkami zaoranymi na posesji pana 

Sobczyka.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

Przypomniał o podwójnym umorzeniu postępowania przez prokuraturę w tej sprawie. To nie 

jest tylko sprawa wójta tylko sołtysów, mieszkańców, rad sołeckich. Nacisk powinien 

spowodować, że ten człowiek powinien się bać. Takiej pomocy Wójt oczekiwał                      

w poprzednim roku. Następnie Wójt poinformował o sprawach, jakie toczą się w tej kwestii 

oraz poprosił mecenasa o ponowne przeanalizowanie poprzednich postępowań.  

Radny Piotr Gwóźdź  

Dodał że celowe wyoranie słupka granicznego nie jest nawet wykroczeniem. To jest 

przestępstwo. Dziwne dla radnego jest to, że prokuratura drugi raz umarza postępowanie.  

Radny Edmund Orzechowski  

Zwrócił uwagę na kwestię czy jest to odmowa wszczęcia postępowania czy umorzenie 

postępowania, ponieważ w przypadku umorzenia jest możliwość odwołania. Prokuratura 

Rejonowa nie jest jedyną instancją. Nad nią są jeszcze inne instytucje nadzorujące.   

Radny Powiatu Ryszard Zawierucha 

- powiedział, że kwestię wyoranych słupków poruszał na sesji w Powiecie i otrzymał 

odpowiedz od Starosty, żeby poszukał właściciela gruntu to wtedy zainterweniuje. W tym 

momencie skoro padają nazwisko może Wójt ze Starostą zainterweniują,  

- poinformował, że na sesji poruszył również kwestią urwiska na drodze do Miedzianki            

i otrzymał informację, że w tej chwili toczy się postępowanie o ustalenie właścicieli gruntów. 

Na pewno Urząd wie kto jest właścicielem tych gruntów i prosi o współpracę w tej kwestii.       

Radna Powiatu Maria Bych,  

Uzupełniła, że Starosta powiedział, że część właścicieli gruntów zmarła i jest problem             

z prowadzeniem sprawy.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Zwróciła się z pytaniem do pani Sekretarz czy od rozmowy, jaką przeprowadziły na temat 

zaległego urlopu Wójta ta sytuacja uległa zmianie i czy dalej ten urlop jest niewykorzystany. 

Za ubiegły rok jest 20 dni a za bieżący 24 dni. 
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Sekretarz Gminy Marta Jędrzejowska  

Odpowiedziała, że w dalszym ciągu jest taki stan liczbowy dni do wykorzystania urlopu. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Wyjaśniła, że w momencie niewykorzystania przez Wójta urlopu skutkuje to ekwiwalentem 

za ten okres. Zastanawia się czy budżet jest przygotowany na taką sytuację.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

Wyjaśnił, że nie było żadnych szans, żeby wykorzystał urlop. Przepracował dwukrotnie 

więcej niż było potrzeba.  Od grudnia było dużo prac m.in. zmianą skarbnika, sekretarza 

powołanie nowej jednostki. Planuje kilka dni urlopu na kampanię wyborczą, ale będąc na 

urlopie nie może podpisywać określonych dokumentów, do których też nie jest upoważniona 

pani Sekretarz.     

Radny Piotr Gwóźdź 

Nawiązał do szukania pieniędzy w budżecie i przypomniał o przekomarzaniu się przy 

powołaniu firmy wodociągowej. Mogliśmy od stycznia powołać jednostkę. Dzisiaj widzimy, 

że byłoby to wtedy dobre. A na dzień dzisiejszy liczymy. Ekwiwalent to dziesiątki tysięcy      

a mogliśmy stracić setki.  

Radny Adam Ryżowski 

Stwierdził, że uważnie słuchał co mówił fachowiec i nie jest winą, że przesunęliśmy termin     

o trzy miesiące tylko winą jest wcześniejsze wystąpienie o ten vat. Przypomniał jaka była 

rozpętana wojna przy wypłacie ekwiwalentu dla ówczesnej pani wójt. Nikt tu nie umniejsza 

zasług Wójta tylko ustawa mówi o tym, że urlop należy wykorzystać to nie można się 

zasłaniać innymi rzeczami. W tamtym roku był Zastępca Wójta i można było wykorzystać ten 

urlop. Proponuje popatrzeć z tego puntu. 

Radny Julian Polański  

Jest zdziwiony tym ile Wójtowi zostało urlopu, bo wiele spraw próbował załatwić i ciągle 

mówiono mu, że Wójt jest na urlopie. Przez długi okres nie było Wójta ani Wice Wójta             

i radny jest zszokowany tą postawą.   

W dalszej części posiedzenia na wniosek radnej Powiatu Marii Bych Sekretarz Gminy Marta 

Jędrzejowska omówiła kwestię przepadnięcia niewykorzystanego urlopu.  

 

O godz. 13.20 radna Czesława Olejniczak opuściła salę narad.   

O godz. 13.25 radna Danuta Wojtas opuściła salę narad.   

 

Następnie Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

- przedstawiła korespondencję, jaka wpłynęła do biura rady: 

1. pismo od Minister Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej Elżbiety Rafalskiej, dotyczące 

podwyższenia wysokości wynagrodzenia pracowników socjalnych zatrudnionych w OPS oraz 

PCPR   / pismo stanowi załącznik nr 6 do protokołu/.  

Przewodnicząca stwierdziła, że pismo jest do rozważenia przy konstrukcji przyszłorocznego 

budżetu.   

2. prośba od Ludowego Klubu Sportowego „LESK” Sędzisław o zaplanowanie w budżecie 

gminy Marciszów na 2019 rok dodatkowych środków na zwiększenie puli na dotację dla 

klubów sportowych z kwoty 30 000,00 na kwotę 50 000,00 zł. oraz wprowadzenie do budżetu 

inwestycji polegającej na remoncie/wyrównaniu płyty boiska sportowego  /pismo stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu/.  

 

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Poinformował, że na Komisji Oświaty radni otrzymali informację, że radny Edmund 

Orzechowski uzyskał już mandat ale padła również informacja, że radny Orzechowski został 

członkiem komisji obwodowej w Świdniku. Uważa, że jest to niedopatrzenie lub 
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przekłamanie ponieważ radny Orzechowski twierdzi, że nic o tym nie wie i żadnej deklaracji 

nie wypełniał. Prosi o wyjaśnienie tej kwestii.    

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

Wyraził zdziwienie ta sytuacją.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Dodał, że ta informacja była od Wójta  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

Wyjaśnił, że nic takiego nie powiedział. Powiedział tylko, że radny Orzechowski wygrał już 

wybory i nie było takiej propozycji. Po sesji odsłucha nagranie z komisji.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Potwierdziła, że taka informacja była na Komisji Oświaty.   

 

Ustalono, że po sesji zostanie przesłuchane nagranie z przebiegiem posiedzenia z Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki.     

 

Radny Marcin Frasunek  

Zwrócił się do radnej Powiaty z prośbą o zgłoszenie Starostwu zatkanego przepustu koło 

wiaduktu kolejowego w drodze powiatowej na ulicy Nadrzecznej.  

Wiesław Cepielik –Dyrektor ZGK,, Wodociągi Marciszowskie”,  

Nawiązał do sprawy wodociągów i zapytał czy Wójt rozpatruje jakieś działania w tym 

kontekście.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

Wyjaśnił, że cały czas rozpatruje działania. Jest na bieżąco w kontakcie i czeka na koniec 

sesji, bo po zakończeniu będzie miał konferencję w tej sprawie. Wójt powtórzył, że musi my 

współpracować ale nie na kolanach. Nie może duża gmina poniewierać małej, która ma 

ogromne zasoby wody, najważniejszego minerału jaki istnieje i jest potrzeby do życia.   

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Poprosiła, aby te ustalenia odbywały się również w obecności naszych wodociągów.  

Wszystkie pertraktacje powinny odbywać się z udziałem Dyrektora, ewentualnie jego 

Zastępcy.  

 

Ad.13. 

Zamknięcie obrad sesji.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodnicząca Rady Gminy  

o godzinie 13:45 dokonała jej zamknięcia. 

Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  

 

Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Płaszczyńska                                     Jadwiga Adamczyk 
Insp. ds. Rady Gminy  

i przygotowywania wniosków unijnych 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


